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Äldrerådets möte 

Tid Torsdag 24.10.2024 kl 9–11.10 

Plats Stadshuset, stadsstyrelsens rum, Stadshusgatan 9, Borgå 

Närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
Borta 

Leena Sorjonen, ordförande 
Lars Heinonen 
Anja Luoma 
Hilkka Knuuttila 
Ove Blomqvist 
Soili Koskelainen 
Ritva Karvonen, suppleant 
Sirpa Hopeamaa, sihteeri 
 
Carl-Johan Numelin 
Kirsti Hiltunen 
Ros-Mari Aarttila 
Benita Ahlnäs, suppleant 
 
 
 
 

 
1. Mötet öppnas  

 Ordförande öppnade mötet kl. 9.02   
 

2. Mötets laglighet och beslutförhet  
 Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört.  
   

3. Val av protokolljusterare  
Till protokolljusterare valdes Anja Luoma och Ove Blomqvist 
 

4. Godkännande av föredragningslistan   
Föredragningslistan godkändes. 

 
5. Kollektivt boende / Stadsplaneringschef Jarkko Lyytinen och lokaldirektör 

Mikko Silvast 
 
Silvast representerar byggda fastigheter och Lyytinen representerar 
planläggningsarbete. Båda betonade att stadens roll är att fungera som en 
konkret möjliggörare, det vill säga att göra det möjligt för kommersiella 
aktörer att förverkliga tomter genom planläggning och överlåtelse av tomter. 
Borgå som stad är inte heller en utvecklare av allmännyttiga bostadsprojekt, 
men bidrar naturligtvis till ett positivt resultat. Lyytinen säger att tomter kan 
ordnas om man hittar en aktör. 
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Objektet, som planerats under arbetsnamnet Virkkulankylä i ändan av 
Lundagatan, befinner sig för närvarande i ett osäkert läge. Borgå letar efter 
nya strukturer för att kunna gå vidare med projektet. Silvast konstaterade att 
Johannisberg-området också skulle vara en lämplig plats för kollektivt 
boende, med hjälp av befintlig bebyggelse. För tillfället står byggnaderna för 
det mesta tomma, med undantag för ett par fastigheter som erbjuder 
korttidsboende. Strukturerna är i ordning, även om det naturligtvis finns 
mycket att renovera i husen. Man strävar efter att aktivt främja 
Johannisbergregionen, även om detta kräver ett starkt engagemang och en 
stark satsning av välfärdsområdet i Östra Nyland. Välfärdsområdets 
ekonomiska svårigheter är dock uppenbara. 
 
Hilkka Knuuttila betonade behovet av kollektivt boende som lämpar sig för 
alla äldre personer, oberoende av servicebehovet. Sådana projekt 
genomförs på många orter. Silvast konstaterade att planerna alltid utgår från 
den kommersiella aktörens visioner, även om de säkert också vill genomföra 
så olika boendeformer och tjänster som möjligt. Lyytinen tillade att det 
behövs både envåningshus och flervåningshus. När det gäller flerbostadshus 
bör det noteras att byggaren vill ha flerbostadshus på minst 5 våningar ur 
lönsamhetssynpunkt, eftersom lagen ålägger att bygga en hiss redan i ett 
hyreshus med 3 våningar, och detta krav medför alltid stora extra kostnader. 

 
 

6. Åldersvänliga tjänster för biblioteken i Borgå: presentation av ett nytt projekt 
och idéer för en samarbetsform/ Projektkoordinator Tomi Lassi 
 
Fram till slutet av februari arbetar Tomi Lassi på Borgå bibliotek som 
projektkoordinator för projektet Åldersvänliga tjänster för Borgå bibliotek. 
Lassi konstaterade att bibliotekens tjänster är mycket mer än att bara låna ut 
böcker. I projektet kartläggs de äldres behov: hur betjänar biblioteket de 
äldre bättre? 
Lassi nämnde följande om bibliotekets tjänster:  

- Bibliotekets lokaler kan bokas gratis av föreningar under bibliotekets 
öppettider (bokning per telefon eller kundtjänst), det finns tre lokaler 
(rum för 6/12/24 personer).  

- Digital rådgivning är redan en etablerad tjänst.  
- Hemservice (dvs. hemleverans) av bibliotekets material.  
- Biblioteksverkstad med symaskin, tygtryck, 3D-utskrift, 

märkesmaskin, lamineringsmaskin). 
 

Äldrerådet gav Lassi följande förslag för projektet:  
- Tomi borde besöka medborgarinstitutets IKIS-tupa för att där få 

åsikter om projektet. 
- Professor Sirkka-Liisa Kivelä rekommenderades som föreläsare  
- Vid evenemang riktade till seniorer kunde man utföra enkäter. 
- Enkäter till ordförande i olika pensionärsföreningar  
- Från dikt till sångtext-evenemang  
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- Tillfälliga utställningar (noterades att biblioteket nog redan har dem) 
- Det antyddes att pensionärerna gärna önskar sig evenemang under 

dagtid 
 

7. Verksamhetsplan 2025 
 
Verksamhetsplanen 2025 kompletterades (bilaga). Det noterades att stadens 
förvaltningsregler kommer att uppdateras i slutet av året. 
 

8. Kommande evenemang 
o Äldrerådets dag 30.10 - Dagen hålls i Gamla studenthuset i 

Helsingfors. Leena Sorjonen och Hilkka Knuuttila från Borgå 
äldreråd deltar 

 
9. Hälsningar från stadens olika nämnder  

 
Ove Blomqvist, Ros-Mari Aarttila och Kirsti Hiltunen deltog i ungdomsrådets 
möte den 10.10.2024 och upplevelsen var positiv. Gemensamma möten 
planeras även i framtiden. 

 
10. Hälsningar från välfärdsområdets äldreråd  

 
Leena Sorjonen berättade nyheter från välfärdsområdet: välfärdsområdet 
delade ut 100 000 euro i organisationsunderstöd till välfärdsområdet. Han 
talade också om omfattande kostnadsbesparande åtgärder som behöver 
beslutas om inom en snar framtid. Många avdelningar i små kommuner 
läggs ner, vilket automatiskt kommer att minska antalet platser inom 
intensivvården. Välfärdsområdesvalet hålls i april samtidigt som 
kommunalvalet, kommer det att finnas kandidater som vet hur strama de 
ekonomiska tiderna är? 
 

11. Övriga ärenden 
o Det beslöts att meddela Tusby att besöksdagen är 5.3. 
o Responsen på Äldreveckan genomgicks. Man konstaterade 

också att Anneli Saaristos konsert var lyckad, att stämningen 
under veckan var trevlig i allmänhet och att Jorma Wiitakorpis 
öppningstal och efterföljande tidningsartikel var utmärkta 

o Soili Koskelainen föreslog att det nästa år under äldreveckan 
skulle ordnas en workshop där Pia Anger skulle lära ut hantverk 
för äldre. 

o Anja Luoma påminde om att även äldrerådet ska ge ett 
utlåtande om servicenätsplanen. Tillsammans med Soili, Hilkka 
och Leena arbetar Anja på en version som alla medlemmar i 
rådet kan ta ställning till. Den skickas till Borgå stads 
registratorskontor. 

o Anja Luoma föreslog att det i januari skulle ordnas ett 
gemensamt diskussionsmöte för alla ordförandena för 
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pensionärs- och veteranorganisationer om organisationernas 
gemensamma förslag till staden. Som ett förslag kommer alla 
+65 att få möjlighet att delta i rehabiliterande gymträning. Den 
äldre befolkningens antal ökar snabbt och kommer att 
fördubblas inom några år. Vi har inte tillräckligt med sjukskötare 
eller vårdplatser, och därför måste vi utarbeta ett särskilt 
program för att upprätthålla vår kondition.  
Luoma berättade att han hade deltagit i, den av finska 
församlingen organiserade, kvällen om 
intressebevakningsfullmakter och nätbedrägerier. Luoma vill 
diskutera dessa vid ett gemensamt evenemang 

o Bedrägerier på nätet. Bedrägerierna har ökat enormt och 
föreningsmedlemmarna måste informeras om denna olyckliga 
företeelse. 

o Leena Sorjonen föreslog att det skulle ordnas ett evenemang 
för allmänheten i februari, till vilket Max Lönnqvist, direktör för 
Östra Nylands välfärdsområde, eller Kirsi Oksanen, direktör för 
välfärdsområdet, bjuds in för att diskutera ekonomin, tillgången 
på platser och nedläggningen av enheter. 
 

o Potentiella besökare 2024 
o Borgås nya stadsdirektör Jani Pitkäniemi 28.11. 
o Beredskaps- och säkerhetschef Minna Ruolanto i Borgå 

01/2025 
o Stadsstyrelsens ordförande Jorma Wiitakorpi 2/2025 

 
o Nästa möte 28.11.2024 

 
      

12. Mötet avslutas 
Ordförande avslutade mötet kl. 11.10 

 
 
 

Leena Sorjonen  Sirpa Hopeamaa 
ordförande   sekreterare 

 

Protokolljusterare 

 

Anja Luoma   Ove Blomqvist 

 

Bilagor  - 
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